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BROI.0012.6.4.2020 
 

Protokół nr 12/20 
z posiedzenia Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska  

z dnia 24 listopada 2020 roku 
 

1. Otwarcie obrad 
 
Pan Wojciech Rudziński – Przewodniczący Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska 
w dniu 24 listopada 2020 r. o godzinie 1200 otworzył obrady Komisji Rolnictwa i Ochrony 
Środowiska. Powitał radnych oraz zaproszonych gości w osobach: Pani Jolanty Sakowskiej – 
Skarbnika Powiatu, Pana Mariusza Kierzkowskiego – Naczelnika Wydziału Rolnictwa  
i Ochrony Środowiska oraz Pana Piotra Krygiera Sekretarza Powiatu.  
 
Lista zaproszonych osób stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu.  
 

2. Stwierdzenie quorum  
 
Przewodniczący Komisji stwierdził, że w obradach bierze udział 4 radnych, co wobec 
ustawowego składu komisji wynoszącego 5 radnych, stanowi wymagane quorum, a zatem 
obrady są prawomocne.  
 
Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokołu.  
 

3. Przyjęcie porządku obrad  
 
Przewodniczący Komisji poinformował, iż z materiałami na posiedzenie komisji radni 
otrzymali porządek obrad w brzmieniu: 

Porządek obrad: 
1. Otwarcie obrad Komisji. 
2. Stwierdzenie quorum.  
3. Przyjęcie porządku obrad. 
4. Przyjęcie protokołu nr 11/20 z posiedzenia Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska 

z dnia 2 października 2020 r. 
5. Informacja Kierownika Biura Powiatowego ARiMR na temat dostępności środków 

Unii Europejskiej w zakresie modernizacji, rozwoju i produkcji gospodarstw rolnych. 
6. Sprawozdanie z realizacji wypłat płatności obszarowych, ONW, 

rolnośrodowiskowych na terenie powiatu włocławskiego. 
7. Wyrażenie opinii w sprawie projektu uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Powiatu Włocławskiego na lata 2021 – 2028.  
8. Wyrażenie opinii w sprawie projektu uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu 

Włocławskiego na rok 2021 wraz z informacją Zarządu Powiatu o stanie mienia 
powiatu. 

9. Wyrażenie opinii w sprawie projektu uchwały w sprawie ustalenia na rok 2021 
wysokości opłat za usunięcie i przechowywanie statków lub innych obiektów 
pływających z obszaru wodnego  w powiecie włocławskim. 

10. Informacja Starosty Włocławskiego z realizacji zadań związanych z ochroną gruntów 
rolnych i leśnych za 2019 r.  

11. Raport z wykonania „Programu Ochrony Środowiska dla Powiatu Włocławskiego na 
lata 2016–2019 z perspektywą do 2020–2024”  za lata 2018-2019. 

12. Raport z wykonania programu usuwania azbestu i wyrobów zawierających azbest 
stosowanych na terenie powiatu włocławskiego za lata 2016-2019. 
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13. Przyjęcie projektu planu pracy Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska  Rady 
Powiatu we Włocławku na rok 2021.  

14. Sprawy różne. 
15. Zamknięcie obrad Komisji. 

 
Przewodniczący Komisji zapytał radnych czy mają uwagi, propozycje do porządku obrad?  
Wobec braku uwag Przewodniczący Komisji zapytał, kto jest za przyjęciem 
przedstawionego porządku obrad i  przeprowadził procedurę głosowania. 
Za-4 
Przeciw-0 
Wstrzymało się-0 
 
Porządek obrad stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokołu.  
 

4. Przyjęcie protokołu nr 11/20 z posiedzenia Komisji Rolnictwa i Ochrony 
Środowiska z dnia 2 października 2020 r.  

 
Przewodniczący Komisji zapytał członków Komisji, czy mają uwagi do protokołu 
sporządzonego z  posiedzenia Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska z dnia 2 października  
2020 r.?  Wobec braku uwag Przewodniczący Komisji zapytał członków Komisji, kto jest za 
przyjęciem protokołu nr 11/20 z posiedzenia Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska z dnia 
2 października  2020 roku i przeprowadził procedurę głosowania.  
Wyniki głosowania: 
Za - 4 
Przeciw - 0  
Wstrzymało się - 0 
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Komisji stwierdził, że Komisja 
przyjęła protokół nr 11/20 z posiedzenia Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska z dnia 2 
października  2020  roku. 
 

5. Informacja Kierownika Biura Powiatowego ARiMR na temat dostępności 
środków Unii Europejskiej w zakresie modernizacji, rozwoju i produkcji 
gospodarstw rolnych. 
 

Przewodniczący Komisji poinformował członków komisji, że wraz z zawiadomieniem 
członkowie Komisji otrzymali Informację Kierownika Biura Powiatowego ARiMR na temat 
dostępności środków Unii Europejskiej w zakresie modernizacji, rozwoju i produkcji 
gospodarstw rolnych. Niestety w dzisiejszym posiedzeniu nie uczestniczy Pan Kierownik 
Biura Powiatowego ARiMR we Włocławku. Przewodniczący Komisji zapytał, czy są pytania 
do przedłożonej informacji? Wobec braku pytań Przewodniczący Komisji stwierdził, że 
komisja przyjęła informację Kierownika Biura Powiatowego ARiMR na temat dostępności 
środków Unii Europejskiej w zakresie modernizacji, rozwoju i produkcji gospodarstw 
rolnych, która stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokołu.  
 

6. Sprawozdanie z realizacji wypłat płatności obszarowych, ONW, 
rolnośrodowiskowych na terenie powiatu włocławskiego. 
 

Przewodniczący Komisji poinformował członków komisji, że wraz z zawiadomieniem 
członkowie Komisji otrzymali Sprawozdanie z realizacji wypłat płatności obszarowych, 
ONW, rolnośrodowiskowych na terenie powiatu włocławskiego. Niestety w dzisiejszym 
posiedzeniu nie uczestniczy Pan Kierownik Biura Powiatowego ARiMR we Włocławku. 
Przewodniczący Komisji zapytał, czy są pytania do przedłożonego sprawozdania? Wobec 
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braku pytań Przewodniczący Komisji stwierdził, że komisja przyjęła Sprawozdanie 
z realizacji wypłat płatności obszarowych, ONW, rolnośrodowiskowych na terenie powiatu 
włocławskiego, które stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokołu.  
 

7.  Wyrażenie opinii w sprawie projektu uchwały w sprawie uchwalenia 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Włocławskiego na lata 2021 – 2028.  
 

Przewodniczący Komisji poinformował członków Komisji, że wraz z zawiadomieniem 
otrzymali projekt uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 
Włocławskiego na lata 2021 – 2028. Przewodniczący Komisji poprosił o zabranie głosu Panią 
Skarbnik Powiatu. 
Skarbnik Powiatu poinformowała, że Zarząd Powiatu przygotował projekt uchwały Rady 
Powiatu w sprawie uchwalenia budżetu na 2021 rok oraz również uchwalenia wieloletniej 
prognozy finansowej. Została ona przygotowana na lata 2021-2028. Zgodnie z artykułem 227 
ust. 2 ustawy o finansach publicznych w roku 2021 przyjęto wartości wynikające z projektu 
budżetu a w 2022-2028 przyjęto sposób prognozowania poprzez indeksacje poszczególnych 
składników. W załączniku nr 1 oczywiście jest prognoza długu i spłata zobowiązań. W 
załączniku nr 2 są określone przedsięwzięcia realizowane w roku przyszłym i w latach 
następnych, o których szczegółowo skarbnik powie podczas omawiania  kolejnego punktu 
porządku obrad, czyli samego projektu budżetu na 2021 rok. 
Przewodniczący Komisji otworzył dyskusje. Wobec braku głosów w dyskusji 
Przewodniczący Komisji zapytał członków Komisji, kto jest za pozytywnym zaopiniowaniem 
projektu uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 
Włocławskiego na lata 2021 – 2028 i przeprowadził procedurę głosowania. 
Wyniki głosowania: 
Za-4 
Przeciwko-0 
Wstrzymało się-0 
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Komisji stwierdził, że Komisja 
pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Powiatu Włocławskiego na lata 2021 – 2028.  
Projekt uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 
Włocławskiego na lata 2021 – 2028 stanowi załącznik nr 6 do niniejszego protokołu.  
 

8. Wyrażenie opinii w sprawie projektu uchwały w sprawie uchwalenia budżetu 
Powiatu Włocławskiego na rok 2021 wraz z informacją Zarządu Powiatu o stanie 
mienia powiatu. 
 

Przewodniczący Komisji poinformował członków Komisji, że wraz z zawiadomieniem 
otrzymali projektu uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Włocławskiego na rok 
2021 wraz z informacją Zarządu Powiatu o stanie mienia powiatu. Przewodniczący Komisji 
poprosił o zabranie głosu Pnia Skarbnik Powiatu. 
Skarbnik Powiatu poinformowała, że Zarząd Powiatu opracował projekt uchwały Rady 
Powiatu w sprawie uchwalenia budżetu na 2021 rok.  Dochody budżetu na 2021 rok 
zaplanowano w wysokości 121 970 973,09 zł. Przyjęto wydatki budżetu na 2021 r. w 
wysokości 145 259 291,02 zł, z tego: wydatki bieżące w kwocie – 99 532 501,60 zł z tego 
m.in.: wydatki jednostek budżetowych 74 747 382 zł w tym na wynagrodzenia i pochodne 
48 932 995 zł i wydatki związane z realizacją zadań statutowych 25 814 387 zł, wydatki 
majątkowe w kwocie 45 726 789,42 zł tj. 31,5% planu wydatków. Szczegółowe informacje o 
planowanych wydatkach przedstawione zostały w załączniku nr 2 do projektu uchwały 
budżetowej. 
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Przyjęto deficyt budżetu Powiatu w wysokości 23 288 317,93 zł, pokryty z planowanego do 
zaciągnięcia kredytu w kwocie 14 281 536,14 zł, nadwyżki budżetowej z lat ubiegłych 8 894 
547,79 zł oraz wolnymi środkami z pożyczki 112 234 zł. Ustalono również przychody 
budżetu na łączną kwotę 23 288 317,93 zł i rozchody budżetu na łączną kwotę 149 720 zł. 
Zestawienie planowanych przychodów i rozchodów przedstawia załącznik nr 4 do projektu 
uchwały budżetowej. Na rok 2021 planuje się rezerwy ogólne, celowe inwestycyjne na kwotę 
ogółem 2 482 000 zł z tego: rezerwa ogólna –150 000 zł, rezerwa celowa –2.332.000 zł, w 
tym na: realizację zadań własnych z zakresu zarządzania kryzysowego –252.000zł (tj. nie 
mniej niż 0,5% wydatków bieżących, pomniejszonych o wydatki na wynagrodzenia oraz 
pochodne od wynagrodzeń i o wydatki na obsługę długu), wydatki bieżące w oświacie i 
edukacyjnej opiece wychowawczej 550.000 zł (zabezpiecza się środki na dodatki 
uzupełniające dla nauczycieli, jednorazowe odprawy pieniężne, emerytalne, rentowe i inne 
nieplanowane wydatki). Planowane wydatki bieżące na zadania oświatowe w kwocie 17 571  
533 zł, uwzględniają zaplanowaną dotację podmiotową dla szkół niepublicznych o 
uprawnieniach szkół publicznych, subwencja oświatowa wynosi 12 453 722 zł, kwotę 
niedoboru 5 117 811 zł należy pokryć ze środków własnych Powiatu w celu realizacji zadań 
oświatowych. Zaplanowano również kwotę 15 974 330 zł na Domy Pomocy Społecznej, 
w tym kwotę 1 630 993 zł na dotację dla Zgromadzenia Zakonnego na realizację zadania 
„Prowadzenie domu pomocy społecznej w Izbicy Kuj.” Wydatki majątkowe planuje się wraz 
z rezerwą na inwestycje i zakupy inwestycyjne w wysokości 45 726 789,42 zł, szczegółowe 
informacje przedstawione zostały w załączniku Nr 3 do projektu. Zaplanowano zadania 
inwestycyjne na drogach powiatowych w łącznej wysokości 19 904 638 zł z 
dofinansowaniem z FDS w kwocie 9 143 294 zł i oraz zadania remontowe w kwocie 92 002 
297 zł z dofinansowaniem z FDS w kwocie 961 148 zł –prowadzone przez PZD. Razem 
dofinansowanie z FDS 10 104 442 zł. Zaplanowano kontynuację zdanie pn. Budowa 
Powiatowego Centrum Zdrowia. W latach 2021-2023 prowadzenie robót budowlano-
montażowych wraz z wyposażeniem na łączną kwotę 57 000 000 zł, wynikającą z 
opracowanej dokumentacji kosztorysowo projektowej, z tego na 2021 rok kwotę 20 000 000 
zł – prowadzone w Starostwie Powiatowym. Zaplanowano kontynuację zadania pn. Budowa 
instalacji fotowoltaicznych dla jednostek organizacyjnych z efektem ekologicznym na kwotę 
2 201 872 zł. W prowadzonym postepowaniu o zamówienie publiczne w ramach zadania 
zostały złożone odwołania do Krajowej Izby Odwoławczej. Do czasu ogłoszenia przez Izbę 
wyroku lub postanowienia Powiat nie może zawrzeć umowy. W związku z tym, że 
poniesienie wydatków nie będzie możliwe w br. zadanie zostało przeniesione na 2021 rok. W 
Starostwie zaplanowano także wydatki majątkowe w kwocie 260 000 zł na zakup serwera do 
geodezji 60.000 zł oraz pobudowanie wiaty w PCKZiU w Lubieńcu 200.000 zł. W ramach 
wydatków związanych z transportem zbiorowym w budżecie na ten cel zaplanowano kwotę 
698 999 zł z dofinansowaniem z Funduszu Rozwoju Przewozów Autobusowych. 
Zaplanowano również kontynuację projektów w ramach PO WER i RPO Województwa 
Kujawsko –Pomorskiego na lata 2014-2020 z udziałem środków UE realizowanych przez 
szkoły i Starostwo Powiatowe. Zestawienie planowanych kwot dotacji udzielanych z budżetu 
powiatu w 2021 rok przedstawia załącznik nr 5 do projektu uchwały budżetowej wraz z 
informacją jakich zadań dotyczą. Dochody i wydatki w roku 2021 na realizację zadań z 
zakresu administracji rządowej i innych zadań zleconych ustawami planuje się w wysokości 
10 075 200 zł. Informacje te znajdują się w załączniku nr 6 do projektu uchwały budżetowej.  
Skarbnik dodała, że na poziom tak wysokiego planowanego deficytu w roku przyszłym 
oczywiście ma wpływ niewątpliwie zadanie inwestycyjne- zadanie pod nazwą budowę 
Powiatowego Centrum Zdrowia. Kompletna dokumentacja projektowo-kosztorysowa 
przewiduje zakończenie prac w roku 2023 koszt tego zadania to 57 000 000 zł. Powiat 
poczynił starania o pozyskanie zewnętrznych źródeł finansowych z Rządowego Funduszu 
Inwestycji Lokalnych oraz Krajowego Planu Odbudowy. Na dzień składania projektu 
uchwały budżetowej nie wpłynęła jeszcze odpowiedź odnośnie dofinansowania.   
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Przewodniczący Komisji otworzyła dyskusję. 
Radny Roman Tomaszewski powiedział, że na dzień dzisiejszy Pani  Skarbnik nie może 
powiedzieć jakiego można spodziewać  się dofinansowania, czy też dodatkowych pieniędzy 
na inwestycje pod nazwą: „Budowa Powiatowego Centrum Zdrowia”. Radny zapytał, czy 
toczą się jakieś rozmowy? Czy są już jakieś chociażby hipotetyczne wielkości wsparcia? O 
jakich pieniądzach rozmawiamy z naszego budżetu? 
Skarbnik Powiatu odpowiedziała, że jeśli chodzi o budowę Powiatowego Centrum Zdrowia 
kwota uzyskana to około 6 milionów w tym roku, o czym skarbnik   niejednokrotnie 
wspominała na sesji. Został złożony wniosek na kwotę 42 000 000 zł. Tak naprawdę 
informacje powinny być już do końca października, ale z uwagi na sytuację epidemiczną jak 
również na ilość wniosków jakie samorządy złożyły nadal trwają pracę nad wynikiem tego 
naboru. Złożony został również wniosek o środki z tego Funduszu Odbudowy Kraju, ale tutaj 
to już trudno cokolwiek powiedzieć, ale miejmy nadzieje, że do powiatu spłyną środki 
zewnętrzne.  
Przewodniczący Komisji zapytał, kto przygotowuje wnioski? 
Sekretarz Powiatu odpowiedział, że  jeżeli chodzi o same wnioski przygotowywanie, opis, 
załączniki to urząd we własnym zakresie oczywiście na bazie dokumentacji projektowej 
i kosztorysu, które były opracowywany przez wykonawcę w swoim czasie koncepcji, 
a następnie w oparciu o dokumentację przygotowaną przez podmiot, który wygrał przetarg na 
opracowanie dokumentacji i wszystkich kosztorysów związanych z całą dokumentacją 
przetargową dotyczącą budowy Powiatowego Centrum Zdrowia. Urząd składał wniosek 
między innymi o dotacje z  rezerwy budżetu państwa. Udało się uzyskać taką dotacje dla 
SPZPS we Włocławku siłami Starostwa Powiatowego we Włocławku oraz jednostki. Podczas 
składnia wniosku okazało się, że firmy biorą za taki wniosek kilkanaście tys. zł.  Przynajmniej 
nie zdarzyło się w tym roku, aby za opracowywanie jakiś wniosków, dokumentacji 
jakiemukolwiek podmiotowi płacono z budżetu powiatu. Wykonywane jest to swoimi siłami. 
Oczywiście  korzysta się  z doświadczeń różnych innych podmiotów, ale do tej pory nie 
wydatkowane zostały żadne środki na te cel.   
Przewodniczący Komisji zapytał, czy są jeszcze jakieś pytania. Wobec braku pytań 
Przewodniczący Komisji zapytał członków Komisji, kto jest za pozytywnym 
zaopiniowaniem projektu uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Włocławskiego na 
rok 2021 i przeprowadził procedurę głosowania. 
Wyniki głosowania: 
Za-4 
Przeciwko-0 
Wstrzymało się-0 
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Komisji stwierdził, że Komisja 
pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu 
Włocławskiego na rok 2021 wraz z informacją Zarządu Powiatu o stanie mienia.  
Projekt uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Włocławskiego na rok 2021 stanowi 
załącznik nr 7 do niniejszego protokołu.  
Opinia Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska skierowana do Przewodniczącego Komisji 
Budżetu i Finansów stanowi załącznik nr 8 do niniejszego protokołu. 
 

 
9. Wyrażenie opinii w sprawie projektu uchwały w sprawie ustalenia na rok 2021 

wysokości opłat za usunięcie i przechowywanie statków lub innych obiektów 
pływających z obszaru wodnego  w powiecie włocławskim. 

 
Przewodniczący Komisji poinformował, że członkowie Komisji otrzymali wraz 
z zawiadomieniem projekt uchwały w sprawie ustalenia wysokości opłat za usunięcie i 
przechowywanie obiektów pływających na rok 2021 z obszaru wodnego  w Powiecie 
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Włocławskim. Przewodniczący Komisji prosił Naczelnika Wydziału Rolnictwa i Ochrony 
Środowiska o wprowadzenie do tematu. 
Naczelnik Wydziału Rolnictwa i Ochrony Środowiska powiedział, że jeśli jest już przy 
głosie to chciałby odpowiedzieć na pytanie dotyczące stacji meteorologicznych, które padło 
na poprzednim posiedzeniu komisji. Takie stacje na terenie powiatu na tą chwilę znajdują się 
dwie. Jedna w  Lubaniu, która powstała w tym roku oraz w okolicy Izbicy Kujawskiej w m. 
Radoszewice. Natomiast jeżeli chodzi o tą stację o którą się w tej chwili staramy to 
w miejscowości Poddębice wskazano lokalizację, która została przyjęta przez Instytut 
Meteorologii i Gospodarki Wodnej w Warszawie. Sprawa jest w tej chwili na etapie 
podpisywania umowy użyczenia między Gminą Włocławek a Instytutem. Jest to projekt 
mieszczący się w szerszym programie finansowanym z Funduszu Europejskiego Banku 
Odbudowy i Rozwoju. Realizacja tej stacji w Poddębicach przewidywana jest na pierwszy 
kwartał 2021. Jeżeli chodzi o koszty to po stronie powiatu nie przewiduje się wydatków. 
Instytut pełną  kwotę dofinansowania otrzymuje z Europejskiego Banku Odbudowy 
i Rozwoju. Instytut nie oczekują ze strony powiatu jakichkolwiek środków finansowych. 
Naczelnik pokazał na mapie rozmieszczenie stacji meteorologicznych na terenie kraju.  
Naczelnik odniósł się do budżetu na ten rok, nie zabezpieczono  środków jeżeli chodzi 
o dotacje celowe na zadania z zakresu ochrony środowiska. Natomiast  na przyszły rok jest 
kwota przewidziana w wysokości 60 000 zł, więc będą przyjmowane  wnioski i takie dotacje 
będą udzielane. Jeśli chodzi o uchwałę  w sprawie ustalenia wysokości opłat za usunięcie 
i przechowywanie obiektów pływających posiłkując się obwieszczeniem  Ministra Finansów 
o maksymalnych opłatach za te wszystkie czynności holowania i przechowywania tych 
jednostek przyjęliśmy maksymalne stawki akie mogą być uchwalone, ponieważ po 
rozeznaniu rynku  tych usług to wszystkie podmioty, które wzięte zostały pod uwagę  których 
była możliwość sprawdzenia wysokości tych stawek to nie pokryłyby te środki tych 
czynności, które są do wykonania przez powiat. W przeszłości nie było sytuacji i nie 
korzystano  z takich usług, ale może się taka sytuacja pojawić i trzeba być przygotowanym.  
Radny Roman Tomaszewski powiedział, że na terenie naszego powiatu są dwie stacje, czy 
ich wyniki były brane pod uwagę przez IMiGW? Patrząc na tą mapę przedłużoną przez to 
lokalizacja tych stacji nie jest naniesiona w odpowiednim miejscu.   
Naczelnik Rolnictwa i Ochrony Środowiska powiedział, że stacja w Lubaniu jest nową 
stacją. Z tego co naczelnik wie to IMiGW bierze pomiary ze  wszystkich stacji, a takich stacji 
w Polsce jest około 700, średnio wychodzi dwie- trzy stacje na powiat, ale patrząc na mapę to 
na południu jest wielkie zagęszczenie tych stacji. Mapa znajduje się na stronie IMiGW.  
Powiat będzie starał się o kolejne stacje meteorologiczne na trenie powiatu włocławskiego.  
Przewodniczący Komisji, czy w przypadku stacji meteorologicznych znajdujących się na 
terenie powiatu przeciętni rolnicy będą mieli wgląd do tej pogody np. poprzez aplikację? 
Naczelnik Wydziału Rolnictwa i Ochrony Środowiska powiedział, że taki podgląd pogody 
można zaleźć na stronie www.hydro.imgw.pl/.   
Przewodniczący Komisji zapytał, czy są jeszcze jakieś pytania? Wobec braku pytań 
Przewodniczący Komisji zapytał członków Komisji, kto jest za pozytywnym 
zaopiniowaniem projektu uchwały w sprawie ustalenia wysokości opłat za usunięcie 
i przechowywanie obiektów pływających na rok 2021 z obszaru wodnego  w Powiecie 
Włocławskim i przeprowadził procedurę głosowania. 
Wyniki głosowania: 
Za-4 
Przeciwko-0 
Wstrzymało się-0 
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Komisji stwierdził, że Komisja 
pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie ustalenia wysokości opłat za usunięcie 
i przechowywanie obiektów pływających na rok 2021 z obszaru wodnego  w Powiecie 
Włocławskim.  
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Projekt uchwały w sprawie ustalenia wysokości opłat za usunięcie i przechowywanie 
obiektów pływających na rok 2021 z obszaru wodnego  w Powiecie Włocławskim stanowi 
załącznik nr 9 do niniejszego protokołu.  
 

10. Informacja Starosty Włocławskiego z realizacji zadań związanych z ochroną 
gruntów rolnych i leśnych za 2019 r.  
 

Przewodniczący Komisji poinformował, że członkowie Komisji otrzymali wraz 
z zawiadomieniem informacje Starosty Włocławskiego z realizacji zadań związanych 
z ochroną gruntów rolnych i leśnych za 2019 r.  Przewodniczący Komisji poprosił Naczelnika 
Wydziału Rolnictwa i Ochrony Środowiska o wprowadzenie do tematu. 
Naczelnik Wydziału Rolnictwa i Ochrony Środowiska powiedział, że do jednych z zadań 
Starosty należy ochrona gruntów rolnych wynikające z ustawy z 3 lutego 1995 roku 
o ochronie gruntów rolnych i leśnych. W ramach tej ustawy w roku 2019 do starosty 
wpłynęło 908 wniosków do rozpatrzenia. Wnioski zostały rozpoznane w następujący sposób: 
wydano 305 postanowień, 258 których uzgodniono w zakresie ochrony gruntów rolnych i 47 
postanowień odmawiających uzgodnienia, na 12 z nich inwestor złożył odwołanie do 
Samorządowego Kolegium Odwoławczego. Z tych 12 SKO utrzymało w mocy 8, uchyliło 1 
i przekazał do ponownego rozpatrzenia, a  w dwóch sprawach SKO stwierdziło uchybienia 
terminu do wniesienia zażalenia i jedną pozostawiono bez rozpatrzenia. W przypadku 573 
wniosków sporządzono notatkę o milczącym załatwieniu sprawy tzw. zgoda milcząca. W 5 
decyzja umarzając wniosek o uzgodnienia, 3 sprawy przekazano według właściwości do 
odpowiedniego organu, głównie z uwagi na właściwość miejscową i 5 praw dotyczących 
odpowiedzi na pismo w sprawie wymogów wyłączenia z produkcji rolniczej. 
Przewodniczący Komisji zapytał, czy jeśli stawia budynek na działce rolnej to ta część 
gruntów też jest wyłączana z użytkowania rolniczego? 
Naczelnik Wydziału Rolnictwa i Ochrony Środowiska odpowiedział, że jeśli jest to 
poszerzenie zabudowy siedliskowej, i radny jest rolnikiem to nie ma potrzeby wyłączania, 
ponieważ wszystko powstaje w ramach gospodarstwa, zabudowy gospodarczej. Nawet można 
wybudować drugi dom i to jest też uznawane. Tylko w przypadku działek budowlanych są 
wyłączenia.   
Radny Roman Tomaszewski zapytał, czy osoba będąca  właścicielem gospodarstwa 
posiadająca  działkę o powierzchni 0,5 ha w innym miejscu i tam pobudować dom 
mieszkalny, czy musi wnioskować o wyłączanie? Jest to V klasa ziemi. 
Naczelnik Wydziału Rolnictwa i Ochrony Środowiska odpowiedział, że to wszystko 
zmieści się w pojęciu zabudowy służącej produkcji rolniczej, jeżeli ktoś jest rolnikiem, płaci 
podatek rolny, jest zarejestrowany w ARiMR jako rolnik składa wnioski obszarowe. Budowa 
drugiego domu jest uznawana jaką dalsza rozbudowa gospodarstwa i nie jest objęta 
dodatkowymi kosztami.  Wyroki sądu mówią, że dwa domy mieszczą się z tym pojęciu. 
Wobec braku pytań Przewodniczący Komisji stwierdził, że komisja przyjęła informację 
informacje Starosty Włocławskiego z realizacji zadań związanych z ochroną gruntów rolnych 
i leśnych za 2019 r., która stanowi załącznik nr 10 do niniejszego protokołu. 
 

11. Raport z wykonania „Programu Ochrony Środowiska dla Powiatu 
Włocławskiego na lata 2016–2019 z perspektywą do 2020–2024”  za lata 2018-
2019. 

 
Przewodniczący Komisji poinformował, że członkowie Komisji otrzymali wraz 
z zawiadomieniem projekt uchwały w sprawie przyjęcia „Raportu z realizacji programu 
Ochrony Środowiska dla Powiatu Włocławskiego na lata 2018-2019”.  Przewodniczący 
Komisji poprosił Naczelnika Wydziału Rolnictwa i Ochrony Środowiska o wprowadzenie do 
tematu. 
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Naczelnik Wydziału Rolnictwa i Ochrony Środowiska powiedział, że program jest dosyć 
obszerny i warto się zapoznać o skuteczności działań podejmowanych w ochronie 
środowiska. Najbardziej świadczą o tym zrealizowane zadania, które służą jego poprawie. 
Porównując na przykład raport z poprzedniego, roku który obejmował lata 2016 -2017 
wystąpił duży progres jeżeli chodzi o realizację tych inwestycji.  W tamtym raporcie 
wykonanie inwestycji było na poziomie 20%, w tej chwili ze 133 zadań które są ujęte w tych 
latach i 2018 - 2019 wykonano 119, czyli to jest 89%, ale to też jest związane przede 
wszystkim z środkami finansowymi i RPO, okresem programowania, który się  kończy 
a inwestycje są już skończone, rozliczane i odbierane. 
Przewodniczący Komisji powiedział, że dużo się teraz mówi o czystości powietrza. 
W raporcie jest zawarte co się robi itd., ale nie jest napisane jakie to powietrze jest? Jaki jest 
stan czystości powietrza? W raporcie jest informacja, że w  tabelce nr 6 znajduje informacja o 
zaśmiecaniu lasu, ale w tej tabeli nie ma takiej informacji. Śmieci są wywożone do lasów, na 
 ąki, i to jest zmora dzisiejszych czasów. Radny zapytał, kto to powinien monitorować? 
Naczelnik Wydziału Rolnictwa i Ochrony Środowiska powiedział, że jeśli chodzi 
o monitorowanie czystości lasów i czy śmieci są wyrzucane to są oczywiście zadania gminy. 
Nie ma gminnych straży miejskich więc tylko od policji można by uzyskać takie dane, czy 
miało miejsce wyrzucanie śmieci, ewentualnie Inspekcji Ochrony Środowisk. Naczelnik 
zgodził się z Panem Przewodniczącym, że to jest problem duży i ostatnio nasila się mimo 
tego, że każdy płaci za śmieci. Nieważne od tego jaką ilość wyprodukuje bo liczy się od 
osoby. 
Radny Roman Tomaszewski zapytał, czy za śmieci np. opony, które zostawi jakaś osoba na 
gruncie należącym do radnego  odpowiada gmina? Czy w jakiś sposób gmina nie próbuje 
tego  przerzucić na właściciela tego gruntu dotyczy to zarówno terenów prywatnych jak 
i Lasów Państwowych.  Tutaj tak zaczyna być troszeczkę takie przepychanie, bo to jest po 
prostu problem dla każdego i dla właściciela tych gruntów i dla urzędów. Tym bardziej, że 
trudno odszukać tego, kto to zrobił.  Jest sporo  takich uciążliwych odpadów jak opony, czy 
inne rzeczy, gdzie mimo że opłata jest stała są limity, ile w danym terenie można tego po 
prostu w ramach opłaty zutylizować, a  z resztą niestety trzeba w jakiś sposób samemu się 
uporać. Radny zapytał, czy rzeczywiście to jest obowiązek tylko gminy, czy  gmina próbuję 
troszeczkę przerzucać odpowiedzialność na właściciela? 
Naczelnik Wydziału Rolnictwa i Ochrony Środowiska powiedział, że z tego co wie to 
wójtowie gmin mówią, że kwota wpłacana przez obywateli nie wystarcza na to żeby to 
wszystko uprzątnąć i te śmieci spoza gospodarstw domowych usuwać. Być może dlatego 
gminy próbują to spychać  na osoby prywatne bo to są koszty dla gminy. Generalnie za 
porządek w gminie odpowiada urząd gminy. Ustawa powinna być zmieniona, aby to 
uporządkować  bo niestety problem śmieci jest poważnym problemem, który się rozrasta. Nie 
ma miejsca na składowanie, a  spalarnie nie są w stanie przerobić takich ilości.   
Przewodniczący Komisji zapytał, czy są jeszcze jakieś uwagi? 
Przewodniczący Komisji zapytał członków Komisji, kto jest za pozytywnym 
zaopiniowaniem projektu uchwały w sprawie ustalenia wysokości opłat za usunięcie 
i przechowywanie obiektów pływających na rok 2021 z obszaru wodnego  w Powiecie 
Włocławskim i przeprowadził procedurę głosowania. 
Wyniki głosowania: 
Za-4 
Przeciwko-0 
Wstrzymało się-0 
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Komisji stwierdził, że Komisja 
pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie przyjęcia „Raportu z realizacji 
programu Ochrony Środowiska dla Powiatu Włocławskiego na lata 2018-2019”.    
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Projekt uchwały w sprawie przyjęcia „Raportu z realizacji programu Ochrony Środowiska dla 
Powiatu Włocławskiego na lata 2018-2019” stanowi załącznik nr 11 do niniejszego 
protokołu.  
 

12. Raport z wykonania programu usuwania azbestu i wyrobów zawierających 
azbest stosowanych na terenie powiatu włocławskiego za lata 2016-2019. 

 
Przewodniczący Komisji poinformował, że członkowie Komisji otrzymali wraz 
z zawiadomieniem Raport z wykonania programu usuwania azbestu i wyrobów zawierających 
azbest stosowanych na terenie powiatu włocławskiego za lata 2016-2019.  Przewodniczący 
Komisji poprosił Naczelnika Wydziału Rolnictwa i Ochrony Środowiska o wprowadzenie do 
tematu. 
Naczelnik Wydziału Rolnictwa i Ochrony Środowiska powiedział, że był problem 
z wykonaniem tego raportu, ponieważ program był uchwalony w roku 2009, w czasie kiedy 
zapowiadało się że przepisy  będą szły w  tym kierunku, że powiat  będzie jednym 
z elementów, któremu  się da jakieś uprawnienia i możliwości prawne oraz finansowe 
również do tego, aby  wspomagać samorządy gminne na terenie całego powiatu.  No niestety 
potem to wszystko poszło w zupełnie inną stronę i głównym  zarządzającym jakimikolwiek 
środkami finansowymi tym zakresie jest ministerstwo poprzez Narodowy Fundusz Ochrony 
Środowiska i Gospodarki Wodnej.  Gminy składają wnioski do Narodowego Funduszu 
Ochrony Środowiska,  oczywiście tam są limity. To co było inwentaryzowane w roku 2008 na 
naszym terenie to około 10% tylko zostało zdjęte z dachów i zutylizowane to jest kropla w 
morzu potrzeb. Naczelnik przypomniał, że program jest do roku 2032 więc zostało jeszcze 12 
lat. Jesteśmy w połowie programu, a wykonanie jest 10% to jest niepokojące i naczelnik 
przypuszcza, że jeśli do tego 2032 roku nic się nie zmieni to zostanie większość tych pokryć 
dachowych, materiałów, rur zawierających azbest również w wodociągach. Był również 
problem z danymi, które powiat otrzymał od gmin. Nie wiadomo jak była robiona 
inwentaryzacja w tych gospodarstwach.  
Przewodniczący Komisji otworzył dyskusje. 
Radny Roman Tomaszewski zapytał, od czego zależy że dany Urząd Gminy ma 
dofinansowanie na usuwanie tego typu materiałów?  
Przewodniczący Komisji powiedział, że z  informacji jakie posiada to Gminy składają 
wnioski do Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i jeśli ktoś planuję wymianę 
dachu składa wniosek i to jest realizowane. Może nie być problemu z utylizacją azbestu, ale 
z położeniem dachu. Mieszkańcy naszego powiatu nie mają pieniędzy na remont tego dachu.  
Przewodniczący Komisji powiedział, że z raportu wynika, iż  samorząd powiatu nie został 
wyposażony w żadne instrumenty prawne, czy finansowe które służyłyby realizacji założeń 
administracyjnych na terenie powiatu włocławskiego. Powiat  ma możliwość ściągania 
danych i zobowiązać gminy, aby  dane były podane w miarę uczciwi. Dane w raporcie są  
niespójne ponieważ w 2009 roku według szacunków było 26 tys. ton azbestu do usunięcia 
a w raporcie na stronie 140 jest zapisane, że dotychczas unieszkodliwiają 3 558 ton 
tych wyrobów,  do usunięcia pozostało jednak jeszcze duża ilość to jest 38492 tony tak mówi 
raport. Przewodniczący  Komisji zapytał, które wyniki są prawdziwe? 
Naczelnik Wydziału Rolnictwa i Ochrony Środowiska powiedział, że gminy podały inne 
dane podmiotowi wykonującemu raport oraz inne dane wydziałowi, który zbierał dane. 
Naczelnik powiedział, że co roku będzie trzeba pozyskiwać takie dane, aby być w tym 
temacie na bieżąco.  
Radny Roman Tomaszewski powiedział, że  inwentaryzacja polegało na tym że trudno 
ocenić  ile waży taka jedna płyta. Niektórzy uważają, że ona waży 20 kilogramów, a 
niektórzy uważają, że waży 40 kg. Radny podał przykład i pewnie  stąd pojawiły się tego typu 
błędy.  Łatwiejszym rozwiązaniem byłoby podawanie powierzchnia, byłoby to bardziej 
wiarygodne i błąd wyniósłby około 10%.  
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Przewodniczący Komisji zapytał, czy są pytania do przedłożonego raportu? Wobec braku 
pytań Przewodniczący Komisji stwierdził, że komisja przyjęła Raport z wykonania programu 
usuwania azbestu i wyrobów zawierających azbest stosowanych na terenie powiatu 
włocławskiego za lata 2016-2019, które stanowi załącznik nr 12 do niniejszego protokołu.  
 

13. Przyjęcie projektu planu pracy Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska  Rady 
Powiatu we Włocławku na rok 2021.  

 
Przewodniczący Komisji poinformował, że wraz zawiadomieniem członkowie Komisji otrzymali 
projekt planu pracy Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska  Rady Powiatu we Włocławku 
na rok 2021 wraz z projektem uchwały. 
Przewodniczący Komisji zapytał, czy są uwagi bądź propozycje do przedłożonego projektu 
planu pracy? 
Wobec braku uwag przewodniczący Komisji zapytał, kto jest za przyjęciem planu pracy 
Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska  Rady Powiatu we Włocławku na rok 2021 wraz z 
projektem uchwały i przeprowadził procedurę głosowania. 
Wyniki głosowania: 
Za-4 
Przeciw-0 
Wstrzymało się-0 
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Komisji stwierdził, że 
komisja pozytywnie zaopiniowała projekt planu pracy Komisji Rolnictwa i Ochrony 
Środowiska   Rady Powiatu we Włocławku na rok 2021 wraz z projektem uchwały. 
Projekt uchwały w sprawie przyjęcia planu pracy Komisji Rolnictwa i Ochrony 
Środowiska  Rady Powiatu we Włocławku na rok 2021 stanowi załącznik nr 13 do 
niniejszego protokołu.  
 

14. Sprawy różne. 
 
Przewodniczący Komisji zapytał członków Komisji, czy mają jakieś sprawy, które 
należałoby poruszyć w tym punkcie? 
Radny Zygmunt Wierzowiecki powiedział, że problem ochrony środowiska dotyczy całego 
świata, a zajmuje się nim tylko Europa. Pozostałe kontynenty  jak USA, Azja, Afryka w ogóle 
nie zważa na ochronę środowiska. Głowy państw  całego świata powinni się zebrać i ustalić 
warunki. Sama Europa całego świata niestety nie uratuje.  
Więcej głosów nie było.  
 

15. Zamknięcie obrad Komisji. 
Po zrealizowaniu porządku obrad Przewodniczący Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska 
w dniu 24 listopada 2020 roku o godzinie 13:45 dokonał zamknięcia obrad Komisji.     
 
                                                                                          

                                                                         Przewodniczący Komisji   
Rolnictwa i Ochrony Środowiska 

                                                
                                                                                                     
                       Wojciech Rudziński  

 
 
Ze Starostwa Powiatowego protokołowała: 
 
Marta Grzegórska………………………… 


